
در حالي اولين سال دوره پنجم شوراي اسلامي شهر تهران 
پايان يافت كه شوراي شهر در طول اين يك سال با مسائل 
و مشكلات بسياري دست و پنجه نرم كرده است. شوراي 
دوره پنجم هر چند با بالاترين آمار آراي شهروندان توانست 
تمامي صندلي هاي سبز شورا را به خود اختصاص دهد، اما 
به دليل تجربه كم و بعضاً نگاه هاي سليقه اي نتوانست به 
وعده هاي انتخاباتي خود عمل كند. آزمون و خطاي انتخاب 
شهردار تهران، دس�ت به دست شدن مسائل و مشكلات 
شهر از گذشته به حال و حتي به آينده و توسعه كند مسائل 
عمراني و شهري باب انتقادات را به اين شوراي يكدست 
كه دول�ت و مجلس را همراه خ�ود دارد، باز كرده اس�ت.
كاهش درآمد شهري، بسياري از فعاليت هاي عمراني را كه از 
دوره گذشته آغاز شده بود را متوقف كرده يا با كندي به پيش 
مي برد. چشم اميد داشتن به اقدامات و مصوبات دولت و مجلس 
از ديگر مسائلي است كه شورا با آن گام هاي توسعه اي خود را 
هماهنگ كرده است و تا زماني كه دولت و مجلس نتوانند كاري 
انجام بدهند همچنان شورا چشم انتظار باقي مانده است البته 
بايد به اين نكته اشاره كرد كه گام هاي شورا و شهرداري براي 
جلوگيري از شهرفروش��ي و جلوگيري از ريخت و پاش هاي 
غيرضروري به نفع شهروندان در حال انجام است، اما به دليل 
كم  كاري اعضاي شورا و نداشتن برنامه هاي منسجم و زودبازده 
سبب شده است تا مسائل و مشكلات شهري در همه بخش ها 
در شوراي پايتخت رسوب كند. به هر روي انتظارات شهر ده 
ميليوني از شوراي پنجم كه رئيس آن، آن را شوراي شهر مردم 

عنوان مي كند همچنان باقي مانده است.
   تجربه 4 دوره شورا براي شوراي پنجم

 نهال ش��ورا حالا در حال تبديل ش��دن به درخ��ت تنومند 
فعاليت هاي مدني اس��ت. چهار دوره تجربه شورايي، شوراي 
شهر پايتخت را تبديل به شورايي با پشتوانه نسبتاً قوي كرده 
است. حال اعضاي شورا جايگاه خود را در مديريت شهري پيدا 
كرده اند و شهروندان هم مي دانند نيازها و انتظارات خود را در 

بسياري از بخش هاي زندگي شهرنشيني از شورا طلب كنند.
تغيير يكباره اعضاي ش��ورا در دوره پنجم نشان از تغيير نگاه 
شهروندان به شورا داشت و هر چند كفه سياسي شورا در اين 
دوره بسيار سنگين تر از دوره هاي گذشته بود و همه اعضاي 
شورا از يك طيف سياسي گام به آن نهادند، اما كفه خدمت به 
شهر و شهروندان همچنان بالاتر از كفه ديگر قرار گرفته است. 
تجربه دوره هاي گذشته سبب شده است تا شورا كه در ابتدا 

شوراي اسمي بود حالا تبديل به شوراي رسمي شود!
   وعده هاي زياد، عملكرد متوسط

 با آغاز دوره اول شوراي پنجم انتخاب سكاندار شهر آزموني بود 
براي اعضاي شورا در مقابل آراي شهروندان. به هر رو انتخاب 
شهردار در اين دوره انجام ش��د ولي ديري نپاييد كه شهردار 

منتخب به دليل بيماري برگه اس��تعفاي خود را ارائه كرد تا 
شهر بدون شهردار اداره ش��ود! انتخاب شهردار جديد هزينه 
سنگيني را به شهر و شهروندان وارد ساخت و وجهه شورا را زير 
ذره بين كارشناسان و صاحب نظران قرار داد. عاقبت انديشي در 
شورايي كه عقل جمعي در آن حاكم است كار را به جايي رساند 

كه انتقادات به مديريت شهري افزايش يافت.
 انتخاب ش��هردار فعلي هر چند از بدنه ش��هرداري ها صورت 
گرفت ولي باز هم بي توجهي به مسائل و مشكلات حاشيه اي 
كار را به جايي رسانده است كه ش��ايد شهردار فعلي به دليل 
مش��مول ش��دن به مصوبه مجلس در خص��وص ممنوعيت 
به كارگيري بازنشستگان، سكان هدايت شهرداري را رها كند.

در حقيقت انتظ��ار مي رفت تا با كاهش تعداد اعضاي ش��ورا 
دقت نظر و توجه روي مسائل شهري و شهرداري افزايش يابد، 

اما اين انتخاب هم در معرض آزمون و خطا قرار دارد.
اميد آنكه اعضاي شوراي شهر بتوانند شهردار فعلي را در جايگاه 
خود حفظ كنند تا هزينه هاي انتخاب شهردار بعدي به شهر و 

شهروندان تحميل نشود.

   كم رنگ شدن فعاليت هاي شوراياري
به دليل كم رنگ شدن فعاليت هاي شوراياري ها، عملًا اعضاي 
شورا با تمام مسائل و مش��كلات ريز و درشت شهري درگير 
ش��ده اند تا آنجايي كه كمتر فرصت مي كنند به ش��هروندان 
س��ري بزنند. ملاقات هاي مردمي اعضاي شورا كاهش يافته 
و همين امر سبب شده تا مس��ائل و مشكلات كوچك بيشتر 
خودنمايي كند. با كاهش اعضاي شورا انتظار مي رفت اعضاي 
شورا بدنه كارشناسي خود را بيش از گذشته تقويت كنند و با 
نگاه كارشناسي و تخصصي به حل مسائل و معضلات شهري 
بپردازند. زمانبر بودن برخي مصوبات شورا و طولاني تر شدن 
مباحث مطرح ش��ده در ش��ورا بعضاً كار را به اظهارنظرهاي 
سليقه اي و حاشيه اي كشانده است. ذكر اين نكته در اين بخش 
ضروري است كه تمامي مسائل ش��هري به نوعي به يكديگر 
زنجير شده اند و توجه به يك حلقه سبب غافل شدن از ساير 
حلقه ها خواهد ش��د بر اين اس��اس انتظار مي رود كه مسائل 
شهري در يك پروسه كامل همراه با پيوست هاي اجتماعي، 

فرهنگي و... ديده شود تا نقطه اثر واقع شود.

   تغييرات مداوم و مستمر در مديريت شهري
نبود مسير مش��خص و برنامه ريزي كوتاه مدت و ميان مدت و 
بلندمدت كار را به جايي رسانده كه كليددار شهر همچنان در 
زمان كوتاه دست به تغييرات متعددي بزند كه اين امر نيز به 
فعاليت هاي شهري آسيب مي رساند. به هر حال انتظار مي رود 
شورا و شهرداري كه مديريت شهري را تشكيل مي دهند بتوانند 
با تعامل و هم افزايي اين مسائل را به دور از چشم شهروندان حل 
و فصل كنند چراكه شهروندان به افراد در مديريت شهري چشم 

ندوخته اند بلكه عملكردها را مد نظر قرار مي دهند.
   رسوب مشكلات شهري در شورا

 شهر موجود زنده اي است كه در همه حال نيازمند مراقبت در 
همه حوزه هاست و كمتر توجه كردن به آن مي تواند مسائل 
و مشكلات ش��هري را به كلاف س��ردرگم تبديل كند. براين 
اساس لازم است تا نمايندگان شورا به دور از نگاه هاي سياسي 
و حاشيه اي فعاليت هاي ش��هري را دنبال كنند. در غير اين 
صورت مس��ائل ريز و درشت شهري در ش��ورا رسوب خواهد 
كرد و تصميم گيري و تصميم سازي براي حل و فصل مسائل و 

مشكلات شهري را دشوار خواهد ساخت.
توجه اعضاي شورا به همه حوزه هاي شهري مي تواند جلوي 
بسياري از بي قانوني ها و قانون شكني ها را بگيرد. حل و فصل 
بسياري از معضلات ش��هري همچون آلودگي هوا، ترافيك، 
بافت فرسوده و آسيب هاي اجتماعي هر چند در نگاه كلان به 
تصميم سازي و تصميم گيري كلان كشوري وابسته است، اما 
عملكرد ضعيف سبب شده است تا در حوزه شهري اين مسائل 
و مشكلات در شورا به عنوان مغز متفكر مديريت شهري باقي 

بماند و همچنان دست به دست شود.
   بدنه كارشناسي شورا نيازمند تقويت است

 21 عضو ش��وراي پايتخت نمي توانند بدون نگاه كارشناسي 
و تخصصي به مس��ائل ش��هري ورود ك��رده و تصميم گيري 
و تصميم س��ازي كنند. بر اين اس��اس ضروري اس��ت تا نگاه 
كارشناس��ي به مسائل و مش��كلات ش��هري بيش از گذشته 
تقويت شود و با حضور صاحب نظران دانشگاهي مجرب مسائل 
به صورت ريشه اي دنبال ش��ود. ارائه راهكارهاي موقت براي 
نگهداشت شهر و توسعه آن در درازمدت فقط تحميل هزينه به 
شهر و شهروندان است. وجود مسائل و مشكلات فراوان شهري 
كه همچون كلاف درهم تنيده شده است نشان از آن دارد كه 
بايد راهبردهاي ارائه ش��ده محل آزمون و خطا نباش��د، بلكه 
بتواند با گذشت زمان باري از دوش شهر و شهروندان بردارد. 
اس��تفاده از ظرفيت هاي بالاي مجلس و دول��ت مي تواند گام 
مؤثري در ارتقاي جايگاه شورا باشد و مديريت شهري يكپارچه 
را به مرور زمان محقق سازد تا تصميم گيران و تصميم سازان 
شهر بهتر از گذشته بتوانند براي حل مسائل و مشكلات شهري 

گام بردارند.

رسوب مشكلات شهري در شورا !
شورای دوره پنجم يك ساله شد، مشكلات پايتخت پابرجاست
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مس�افربرهای ش�خصی را می توان يكی از رقبای ديرينه 
رانندگان تاكسی به حساب آورد. هر چند در طول يك دهه 
اخير متوليان حمل و نقل و مديري�ت ترافيك از مديريت 
سازمان مديريت و نظارت بر تاكسيرانی شهر تهران گرفته 
تا پليس راهور تهران بزرگ و معاون حمل و نقل و ترافيك 
از ايجاد مزاحمت های مس�افربرهای شخصی در محدوده 
فعاليت رانندگان خطی تاكس�ی ها صحب�ت كرده اند اما 
عدم اجرای يك طرح تأثيرگذار در اين زمينه باعث شده 
تا سفره درآمدی رانندگان تاكسی هر روز كوچك تر شود.
اكنون می توان گفت در كنار مس��افربرهای شخصی، فعاليت 
اپليكيشن های مسافربری مانند اسنپ، تپسی، دينگ و... باعث 

شده از ميزان درآمد روزانه رانندگان تاكسی كاسته شود.
اين در حالی اس��ت كه متوليان نظارت بر حوزه حمل و نقل از 
پليس راهور تهران بزرگ گرفته تا ش��هرداری تهران در طول 
سال های اخير هرگز نتوانسته اند رقبای غيرقانونی تاكسيرانان 

را در حوزه حمل مسافر از ميدان به در كند.
  رقابت مسافربرهای شخصی با تاكسی های خطی 

بررسی ها نشان می دهد يكی از مشكلات رانندگان تاكسی های 
خطی با مسافربرهای شخصی است. اگر در گذشته و در ساعات 
اوج س��فرهای عصرگاهی يا ش��بانگاهی هجوم مسافربرهای 
شخصی هميشه مورد اعتراض رانندگان تاكسی بود، اما اكنون 
كار به جايی رسيده كه ديگر حتی ش��كايات رانندگان خطی 
خطوط تاكس��يرانی نيز نه در س��ازمان مديري��ت و نظارت بر 
تاكسيرانی شهر تهران و نه نزد پليس راهور تهران بزرگ خريدار 
داشته باشد.  متوليان بر اين باورند كه با توجه به سخت شدن 
شرايط اقتصادی در كشور و همچنين افزايش بيكاری به ويژه در 
تهران نمی توان قانونی را برای عدم فعاليت مسافربرهای شخصی 

در نزديكی ايستگاه های مترو، تاكسی و اتوبوس اجرايی كرد.
حتی در برخی موارد به وي��ژه در روزهايی كه تهران با افزايش 
ت��ردد و مس��افر روبه روس��ت، مأم��وران پليس مس��افران را 
برای اس��تفاده از امكان حمل و نقلی مس��افربرهای شخصی 
هدايت می كنن��د و همين رويكرد باعث ش��ده اين مزاحمان 
هميش��گی رانندگان تاكس��ی با قدرت بيش��تری نه تنها در 
حاشيه ايستگاه های تاكس��ی بلكه با نفوذ به داخل ايستگاه ها 
مانع خدمات رسانی تاكسيرانان شوند.  به عنوان مثال خيابان 
ميرداماد، زير پل سيدخندان، تجريش، ميدان وليعصر، ميدان 

رسالت و... از جمله اين مسيرها هستند.

  مسافربرهای شخصی تحت كنترل نيستند 
در ابتدای خيابان ميرداماد تا يكی، دو س��ال قبل تاكسی های 
خطی اقدام به جابه جايی مسافران تا ايستگاه مترو يا تا تقاطع 
ش��ريعتی می كردند اما با ورود مسافربرهای شخصی با پلاک 
شهرستان كه عمده آنها از برخی شهرس��تان ها  برای كسب 
درآمد به تهران آمده اند باعث شد در ابتدای تقاطع ميرداماد- 
ولی عصر با تجمع اين خودروها و ترغيب مسافران برای سوار 
شدن، مش��كلات زيادی را برای رانندگان خطی اين مسير به 
وجود آورند. اين در حالی است كه هر بار با اعتراض رانندگان 
تاكس��ی مبنی بر غيرقانونی ب��ودن اين كار روبه رو ش��دند، با 

درگيری و ضرب و شتم رانندگان سعی كردند تا پاتوق خود را 
در اين خيابان حفظ كرده و حتی بر تعداد ناوگان خود در اين 
مسير بيفزايند. متأسفانه حضور مسافربرهای شخصی سبب 
شده كنترل اين افراد توسط پليس و حتی مأموران تاكسيرانی 
نيز امكان پذير نباشد و در صورت وقوع تخلف رسيدگی به آن نيز 
بسيار دشوار خواهد بود. بر اين اساس ساماندهی مسافربرهای 
ش��خصی و جلوگيری از ايجاد موازی كاری  از جمله وظايفی 
اس��ت كه بايد مديريت ش��هری و پليس بدان توجه ويژه ای 
داشته باشند.  در اين خصوص اگر تا يكی دو سال قبل پليس 
راهور تهران بزرگ اقدام به جريمه برخی خودروهای مسافربر 
شخصی با پلاک شهرستان می كرد اما اقامت طولانی مدت اين 
افراد كه عمدتاً از شهرستان های ديگر راهی تهران شده اند باعث 
شد تا با استفاده از خلأهای قانونی اقدام به تغيير پلاک های خود 
به پلاک تهران كنند. در اين صورت ديگر پليس راهور تهران 
بزرگ نيز نمی تواند به بهانه پلاک شهرستانی بودن اين خودروها 

مانع فعاليت آنها شود.
  نظارت شايد وقتي ديگر...

از س��وی ديگر به دليل كاهش درآمد رانندگان خطی در اين 
مسير، چنانچه ديگر حاضر به فعاليت در اين خط نباشند بعد 
از مدتی غيبت مجوز خط آنها باطل می شود و اگر در اين خط 
بمانند ميزان درآمد آنها كفاف مخارج تاكسی و خانواده شان را 
نمی دهد. اما سؤال اينجاست كه به رغم آنكه شهرداری تهران، 
معاونت حمل و نقل و ترافيك و به صورت خاص تر س��ازمان 
مديريت و نظارت بر تاكس��يرانی ش��هر تهران خود را متولی 
نظارت بر ناوگان تاكس��يرانی پايتخت می دانند، چرا تاكنون 
نتوانسته اند اين مشكلات چندين ساله رانندگان تاكسی را در 

بسياری از خطوط حل كنند؟

ایستگاه  تاکسی های خطی در اشغال مسافربران شخصی

تصوير شهر در شبكه های مجازي

سوراخ ايجاد شده در وسايل بازی كودكان در پاركی در اشتهارد كرج

محيط زيست

خبر

 حاشیه نشینان قربانی ناکارآمدی 
مدیریت پسماند شهری 

سال هاست انباشت زباله های شهری در حاشيه پايتخت سبب شده تا با توليد 
بوی نامطبوع از ساكنان اين منطقه سلب آسايش شود. نبود برنامه ريزی مناسب 
در دهه های اخير و بی توجهی به پسماندها همچنان مسائل و مشكلات زيست 
محيطی فراوانی را برای ساكنان و حاشيه نش�ينان شهر تهران به وجود آورده 
است. گويا مديريت شهری با حركت لاک پشتی خود در تبديل پسماند و بازيافت 
زباله ها بر ميزان مشكلات و معضلات ش�هری افزوده است. بر اين اساس عضو 
مجمع نمايندگان استان تهران ضمن انتقاد از بوی تعفن ناشی از انباشت زباله در 
مسير فرودگاه امام بر لزوم رفع اين معضل زيست محيطی تأكيد كرد. می توان 
گفت كه حاشيه نش�ينان قربانی ناكارآمدی مديريت پسماند شهری شده اند.

متأسفانه در سال های گذش��ته فقط وعده بازيافت و توليد انرژی از پسماندها داده 
شده و اين طلای كثيف همچنان بر شهر و شهروندان هزينه تحميل می كند. در اين 
خصوص نماينده مردم تهران، ری، شميرانات، اسلامشهر و پرديس در مجلس شورای 
اسلامی با اشاره به اينكه به قدمت تاريخ، زباله در مس��ير تهران به فرودگاه امام)ره( 
انباشته شده است، گفت: البته ش��هرداری تجهيزات بسياری را در اين منطقه برای 
بازيافت و كاهش ارتفاع زباله های تجميع شده از ده ها سال پيش به كار گرفته است، 
بنابراين اميدواريم بتوان روزی با استفاده از تجهيزات به روز و پيشرفته كوه زباله ها را 
در اين منطقه با سطح زمين يكسان كرد چون در اين صورت است كه می توان بوی 

تعفن حاصل از تجمع زباله را تا حد ممكن كاهش داد.
عليرضا محجوب با بيان اينكه وزش باد سبب ايجاد بوی تعفن و نامطبوع در مسير 
فرودگاه امام)ره( ش��ده اس��ت، افزود: تا پيش از احداث فرودگاه هم مردم ساكن در 
منطقه به دليل تجمع بيش از اندازه زباله و بوی نامطب��وع در اين نقطه دچار رنج و 
مشكل بودند، البته در اين رابطه به طور مرتب تذكرات لازم برای تعيين تكليف انباشت 

زباله ها در مسير فرودگاه امام)ره( داده شده اما دستگاه ها توجه چندانی ندارند.
وی با تأكيد بر اينكه نمی توان تجهيزات زباله سوزی مستقر در مسير تهران به فرودگاه 
امام)ره( را به نقاط ديگر پايتخت منتقل كرد، تصريح كرد: هزينه بس��ياری در اين 
منطقه برای بازيافت و جداسازی پسماند صورت گرفته است، در حال حاضر حتی 
از زباله سوزهای توليدكننده برق هم استفاده مي شود لذا فضا در اين منطقه را بايد 
به نحوی بهسازی كرد كه بوی تعفن به ميزانی كاهش پيدا كند، يعنی زباله سوزی تا 
حدی افزايش پيدا كند كه كوه زباله در اين منطقه به صفر كاهش پيدا كرده و ارتفاع 
آن هم سطح زمين شود. محجوب با اشاره به اينكه تمامی دستگاه ها بايد به شهرداری 
تهران در حل اين مش��كل كمك كنند، گف��ت: با وجودی كه به ش��هرداری تهران 
انتقادهايی در حوزه های مختلف وجود دارد، اما چه در گذشته و چه در شرايط فعلی 
در خصوص ساماندهی پسماند و زباله در تهران كوتاهی نكرده است اما مشكلاتی كه 
هم اكنون در اين منطقه وجود دارد شايد در ساليان آينده تا حدی جدی شود كه برای 

رهايی از آن نتوان اقدام مؤثری را انجام داد.
عضو مجمع نمايندگان استان تهران، با بيان اينكه ساماندهی پسماند در تهران نيازمند 
اعتبارات قابل توجهی است، افزود: متأسفانه بحث پسماند در هيچ نقطه از كشور مورد 
توجه نبوده و اهميتی ندارد، به طور كلی مباحث مربوط به حوزه محيط زيست برای 

مسئولان كشور ما از اهميت قابل توجهی برخوردار نيست.

 تسهیل در دسترسی شهروندان 
به اطلاعات طرح تفصیلی 

ب�ه  تفصيل�ی  ط�رح  ك�رد  درخواس�ت  ته�ران  ش�هر  ش�ورای  عض�و 
ص�ورت عموم�ی در دس�ترس هم�ه ش�هروندان تهران�ی ق�رار گي�رد.

حجت نظری عضو شورای اسلامی پايتخت  با تأكيد بر اينكه مديريت شهری در دوره 
پنجم اصل خود را بر مبنای شفافيت بنا كرده و در اين راستا تلاش های زيادی را انجام 
داده است از شهردار تهران خواست دسترسی عمومی شهروندان تهرانی به طرح تفصيلی 
را فراهم كند. وی با بيان اينكه در حال حاضر در س��ايت شهرداری تهران ميزان بسيار 
كمی از اين اطلاعات به واسطه كد نوسازی يك ملك خاص در اختيار شهروندان قرار 
می گيرد، گفت: اما از آنجا كه مشاركت واقعی مردم در مديريت شهر و استفاده از نظرات 
هرچه بهتر و بيشتر آنان مستلزم گردش كافی اطلاعات است، بهتر است دسترسی به 
اطلاعات جامع تری برای شهروندان مقدور شود. حجت نظری تأكيد كرد: انحصار اين 
اطلاعات در دست بخش كوچكی از كارمندان شهرداری تهران، مسبب ايجاد رانت در 
سطوح مختلف مديريت شهری شده است كه با گردش آزاد اطلاعات می توان جلوی  
چنين پديده ای را گرفت و علاوه بر آن باعث تقويت نظارت ش��هروندان نسبت به امور 

شهری و همچنين تسهيل و تسريع در امور پژوهشی می شود.

     از شهر

اکبر محمودی
     شهرمن

نماي نزديك 

  نقد سازنده هديه ارزشمند به شورايی ها 
رئيس شورای شهر تهران با اشاره به پايان اولين سال دوره پنجم شورا گفت: شورای مردم وصف مناسبی از اين دوره است 

و شورای پنجم نه تنها شورای يكدست بلكه همدل و همراه بود و از تعصب و لجاجت فاصله داشت.
محسن هاشمی رئيس شورای شهر تهران معتقد است  اگر بخواهيم برای اين شورا عنوانی را انتخاب كنيم »شورای مردم« 
وصف مناسبی است چراكه اين شورا بالاترين نصاب مشاركت مردمی و آراي شهروندان در تاريخ ايران را رقم زده است و اين 
مسئوليت سنگينی را از سوی شهروندان متوجه ما كرده است. وی شورای پنجم را نه تنها شورايی يكدست، بلكه همدل و 
همراه توصيف كرد و گفت: چنين شورايی اما از تعصب و لجاجت فاصله داشت، نسبت به نگاه های متفاوت و انتقادات گوشی 
شنوا داشت و تمام تلاش خود را در جهت نمايندگی همه شهروندان، نه تنها گروهی كه به فهرست اميد رأی دادند، به كار 
برد. هاشمی با  تشريح عملكرد يك ساله دوره جديد ش��ورا گفت: در طول يك سال نخست مسئوليت شورای پنجم، 80 
جلسه در صحن علنی، 60 جلسه هم انديشی اعضای شورا، 73 جلسه هيئت رئيسه، 500 جلسه كميسيون های تخصصی 
و صدها بازديد و جلسه كارشناسی، ملاقات تخصصی و مردمی تشكيل ش��د كه شرح كامل آن در گزارش مشروحی كه 
تقديم اصحاب رسانه و افكار عمومی خواهد شد، مندرج است. رئيس شورای اسلامی شهر تهران با بيان اينكه طبيعی است 
مهم ترين عرصه بروز و تبلور عملكرد شورای شهر در انتخاب شهردار نمايان می شود و اين شهرداری است كه بازوی اجرايی 
مديريت شهری و محقق كننده سياست های شورای شهر و منتخبين مردم است اظهار داشت: در شورای پنجم با وجود 
آنكه در ابتدای فعاليت شورا، شهردار منتخب با اجماع اعضای شورای شهر برگزيده شد اما به دلايلی پس از هفت ماه ناگزير 
به استعفا شد و انتصاب سرپرست و شهردار جديد موجب شد تا در سال نخست شورای شهر، سه تغيير در مسند مديريت 
شهری رخ دهد و با توجه به شرايط اقتصادی ويژه كشور و ركود در صنعت ساختمان، عملًا امكان بروز تحول عينی و رونق 
در مديريت شهری به ميزان مورد انتظار محقق نشد كه خارج از اراده و توان شورای پنجم بود. وی از طرف اعضای شورای 
شهر تهران، از ارائه ديدگاه ها و نظرات ارزشمند منتقدين شورا قدردانی كرد و افزود: عميقاً به اين موضوع اعتقاد داريم كه 
بهترين هديه و حمايت، نقد سازنده و كارشناسی است و عزيزانی كه با هر انگيزه و از هر منظری اقدام به نقد شورای پنجم و 

مديريت شهری كرده اند، به ويژه در حوزه اصحاب رسانه، ما را مرهون لطف و محبت خويش ساخته اند.


